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Komisja Administracji i Spraw Wewnętrznych, obradująca pod przewodnic-
twem posła Wiesława Szczepańskiego (Lewica), przewodniczącego Komi-
sji, rozpatrzyła: 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o zmianie 
ustawy o Policji oraz niektórych innych ustaw (druki nr 1132 i 1258). 

W posiedzeniu udział wziął Błażej Poboży podsekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych 
i Administracji wraz ze współpracownikami. 

W posiedzeniu  udział wzięli  pracownicy Kancelarii  Sejmu: Magda Jedynak i Anna Pilarska – 
z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Sławomir Osuch – legislator z Biura Legi-
slacyjnego. 

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Otwieram posiedzenie Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych. Uprzejmie infor-
muję, że w porządku obrad mamy jeden punkt tj. rozpatrzenie poprawek zgłoszonych 
w czasie drugiego czytania do projektu o zmianie ustawy o Policji oraz niektórych innych 
ustaw. Stwierdzam, że Komisja posiada kworum, a więc może rozpatrywać poprawki.
Mam  pytanie,  ponieważ  w trakcie  drugiego  czytania  zgłoszona  została  chyba 

tylko  jedna  poprawka. Kto  z Klubu Prawa  i Sprawiedliwości  zechce  zaprezentować 
tę poprawkę  i krótko  ją przedstawi? Potem poproszę pana ministra o odniesienie się 
do poprawki i przystąpimy do głosowania. Kto zaprezentuje poprawkę? Proszę bardzo, 
pani poseł. Mikrofon.

Poseł Agata Wojtyszek (PiS):
Szanowni Państwo, poprawka dotyczy psów i koni w Siłach Zbrojnych. Tam dodaje się 
nazwę tytułu Siły Z….. Czy mogę, panie Przewodniczący? Dziękuję.
„Psy i konie w Siłach Zbrojnych” to zapisy, które ustalają zarówno rodzaje psów, czyli 

psy służbowe, psy kontraktowe, jakie konie służą w wojsku, jak pozyskuje się te zwie-
rzęta do służby, a więc wszystko to, co dotyczy zwierząt w Siłach Zbrojnych; zapisy doty-
czące szkolenia przewodnika, psa służbowego; zapisy dotyczące wycofanych psów, ale 
również te, które dotyczą żywienia i opieki lekarsko-weterynaryjnej; opieka dotycząca 
opiekuna psa czy konia, ale również zasady wycofywania psa, konia i zasady opieki nad 
takim wycofanym psem. Wszystkie zapisy dotyczą zwierząt w Siłach Zbrojnych.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dziękuję bardzo. Ja,  jeśli mogę, bo tak, Siły Zbrojne  już zmienialiśmy… Rozumiem, 
że wtedy mieliśmy Żandarmerię Wojskową – teraz mamy wojska…

Poseł Zdzisław Sipiera (PiS):
Panie przewodniczący, Siły Zbrojne są te same…

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Ja wiem,  ale wtedy mieliśmy  Żandarmerię,  a teraz  dokładamy  jeszcze  inne  rodzaje 
wojsk, tak? WOT? Tak?
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Podsekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji Błażej 
Poboży:

Panie  przewodniczący,  szanowni  państwo,  tak  naprawdę  zmiana  dotyczy  tego,  aby 
tutaj dodać psy kontraktowe służące w WOT. Po prostu, a myślę, że ze względu na fakt, 
że teraz  bardzo  często musiałoby  się  pojawiać w poprawkach  słowo  „kontraktowe” 
zaproponowano tutaj taką redakcję jakby na nowo podając cały… Całą tę część doty-
czącą właśnie Sił Zbrojnych. Ale istotnie, zmiana dotyczy tego, aby na wzór Państwowej 
Straży Pożarnej gdzie psy kontraktowe, o czym mówiliśmy wczoraj, są także objęte, aby 
również psy służące w Wojskach Obrony Terytorialnej…

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Czy mógłbym zapytać, ile WOT mają tych piesków.

Podsekretarz stanu w MSWiA Błażej Poboży:
Ile mamy tych piesków? Nie mam takich informacji, panie przewodniczący. Tego nie 
wiem. Poprawka wychodzi z innego resortu. Nie wiem, ale mogę sprawdzić.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Nie.

Poseł Urszula Nowogórska (KP):
Mogę panie przewodniczący?

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Proszę bardzo.

Poseł Urszula Nowogórska (KP):
Panie ministrze, panie przewodniczący, mam takie pytanie. Proszę mi powiedzieć, bo tak 
na przykład w grupach strażackich są psy ze specjalizacją poszukiwawczo-ratowniczą. 
Czy tutaj też będzie specjalizacja czy to będzie jakiś taki ogólny profil po prostu posia-
dania tych psów? Czy one będą szkolone w jakimś określonym kierunku? Mam również 
na myśli przewodników, no bo jedno z drugim się wiąże.

Podsekretarz stanu w MSWiA Błażej Poboży:
Jeżeli pan przewodniczący pozwoli, pan dyrektor odpowie.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dobrze, proszę bardzo.

Dyrektor Departamentu Porządku Publicznego MSWiA Mariusz Cichomski:
Panie przewodniczący,  szanowni państwo, pani poseł,  oczywiście one będą  szkolone 
pod określone zadania. Przede wszystkim wsparcie działań poszukiwawczych. Wojska 
Obrony Terytorialnej  też są do tego wykorzystywane. W tej chwili ma być rozwijany 
program, jeśli chodzi o zakup i tresurę psów, i to właśnie temu ma służyć ujęcie tych 
zobowiązań wynikających z kontraktów, na bazie których mają, ma być…same psy mają 
być przysposabiane przez wojsko w ramach Wojsk Obrony Terytorialnej.

Poseł Urszula Nowogórska (KP):
Czy mogę mieć jeszcze jedno pytanie?

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Proszę bardzo.

Poseł Urszula Nowogórska (KP):
Jeszcze takie pytanie uzupełniające, gdyby pan minister albo pan dyrektor był w stanie 
odpowiedzieć. Proszę mi powiedzieć czy państwo przewidujecie współpracę w… pomię-
dzy na przykład grupami poszukiwawczo-ratowniczymi Państwowej Straży Pożarnej czy 
Ochotniczej Straży Pożarnej? Na przykład u mnie, na terenie województwa małopol-
skiego, takie działają, właśnie w ramach współpracy między tymi rodzajami formacji, 
czyli Państwowej Straży Pożarnej, OSP, WOT-u i na przykład GOPR-u. Czy to będzie 
jakoś uregulowane? Czy to po prostu tak, w trakcie różnych działań, będzie się to samo 
regulowało?
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Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Proszę bardzo.

Dyrektor departamentu MSWiA Mariusz Cichomski:
Pani poseł, to jest oczywiście na podstawie przepisów ogólnych…

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Bliżej mikrofonu…

Dyrektor departamentu MSWiA Mariusz Cichomski:
Oczywiście. Pani poseł, to oczywiście odbywa się na podstawie przepisów ogólnych. To, 
czy akurat zwierzęta w tym wypadku są wykorzystywane czy poszukiwania prowadzone 
są chociażby w inny sposób, jest już jakby rzeczą wtórną. Natomiast same zasady współ-
pracy pomiędzy, załóżmy WOT czy Państwową Strażą Pożarną a innymi podmiotami, 
które wspierają w tym wypadku PSP, czy mogą wspierać PSP w ramach prowadzenia 
działań ratunkowych, wynika z ogólnych uregulowań i z ogólnych norm. Natomiast wio-
dąca rola zawsze przypada w tego typu sytuacjach Państwowej Straży Pożarnej, z jakby 
tej perspektywy, o której rozmawiamy.

Poseł Urszula Nowogórska (KP):
Przewidujecie profilowanie czy nie?

Dyrektor departamentu MSWiA Mariusz Cichomski:
Słucham?

Poseł Urszula Nowogórska (KP):
Profilowanie. Przewidujecie jakieś konkretne czy po prostu to tak będzie ogólnie?

Dyrektor departamentu MSWiA Mariusz Cichomski:
Pod poszukiwania osób, ale nie w rozumieniu policyjnym, tylko…

Poseł Urszula Nowogórska (KP):
…wspierającym.

Dyrektor departamentu MSWiA Mariusz Cichomski:
…tylko ratowania życia i zdrowia…

Poseł Urszula Nowogórska (KP):
Bardziej wspierającym…tak?

Dyrektor departamentu MSWiA Mariusz Cichomski:
Tak jest.

Poseł Urszula Nowogórska (KP):
Dziękuję.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dobrze. Pani poseł, czy pan dyrektor wyjaśnił?

Poseł Urszula Nowogórska (KP):
Tak, tak. Myślę, że tak. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Czy są jeszcze pytania? Nie widzę, w takim razie przystępujemy do głosowania. Kto 
z pań… Proszę? Aha…czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Sławomir Osuch:
Są drobne uchybienia redakcyjne, ale one w żadnym wypadku nie dyskwalifikują tego 
projektu.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dobrze. Mam pytanie. Czy możecie państwo dokonać tych poprawek czy w tej chwili już 
za bardzo nie? Gdyby była na to zgoda Komisji…
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Legislator Sławomir Osuch:
To są pewne oczywistości. Myślę, że to ewentualnie akurat mieści się w zakresie tego, 
co możemy zrobić, jeżeli chodzi o poprawki….

Poseł Zdzisław Sipiera (PiS):
Upoważnijmy…

Legislator Sławomir Osuch:
…które są zgłoszone w drugim czytaniu.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Czy jest zgoda na upoważnienie Biura do dokonania poprawek?

Poseł Zdzisław Sipiera (PiS):
Jest.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Jest? Jest. Szanowni państwo, w takim razie przystępujemy do przegłosowania poprawki. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki zgłoszonej w trakcie drugiego czy-
tania? Proszę o zagłosowanie na pulpicie. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Nie wiem 
czy koleżanka państwa z klubu będzie głosowała? Czy mamy na nią poczekać?

Poseł Agata Wojtyszek (PiS):
Poczekajmy.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dobrze. Poczekamy sekundę, bo… Pani poseł, bo głosujemy i czekamy tylko na panią. 

Głos z sali:
Możemy głosować za, przeciw lub wstrzymać się…

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Ma pani do wyboru za, przeciw lub wstrzymuję się. Dziękuję ślicznie. Pani poseł oddała 
głos. Zamykam głosowanie. Proszę o podanie wyników głosowania.
Głosowały 23 osoby. Stwierdzam, że poprawka została przyjęta jednogłośnie. Pozo-

staje nam jeszcze wybranie posła sprawozdawcy. Mam nadzieję, że posłem sprawozdawcą 
będzie nadal pani Katarzyna Piekarska. Czy jest zgoda?

Głos z sali:
Musimy ją poprosić.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Jest zgoda.

Głos z sali:
Może się nie zgodzić…

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Czy pani poseł wyraża zgodę?

Poseł Katarzyna Piekarska (KO):
Tak, oczywiście.

Głos z sali:
Wspaniała Komisja.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dobrze. Dziękuję ślicznie. Zamykam posiedzenie Komisji.


